
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Zbigniewa Szaleñca

na 45. posiedzeniu Senatu
w dniu 3 grudnia 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
Zwracam siê z oœwiadczeniem dotycz¹cym rozporz¹dzenia ministra zdrowia z dnia 6 paŸdziernika

2009 r. w sprawie wykazu produktów leczniczych, które mog¹ byæ dopuszczone do obrotu w placów-
kach obrotu pozaaptecznego oraz w punktach aptecznych na podstawie art. 71 ust. 3 pkt 2 ustawy
z dnia 6 wrzeœnia 2001 r. – Prawo farmaceutyczne oraz rozporz¹dzenia ministra zdrowia z dnia 2 lutego
2009 r. w sprawie kryteriów klasyfikacji produktów leczniczych, które mog¹ byæ dopuszczone do obrotu
w placówkach obrotu pozaaptecznego oraz punktach aptecznych na podstawie art. 71 ust. 3 pkt 1 usta-
wy z dnia 6 wrzeœnia 2001 r. – Prawo farmaceutyczne (DzU z 2008 r. nr 45 poz. 271, nr 227 poz. 1505
i nr 234 poz. 1570 oraz z 2009 r. nr 18 poz. 97).

Niniejsze oœwiadczenie stanowi reakcjê na sytuacjê, w jakiej znalaz³a siê bran¿a zielarsko-medyczna
w naszym kraju. Przedstawiciele Polskiej Izby Zielarsko-Medycznej i Drogeryjnej z siedzib¹ w Katowi-
cach zwrócili do mnie z proœb¹ o interwencjê w ich sprawie. Osoby zwi¹zane ze wspomnian¹ bran¿¹ s¹
zaskoczone, zdziwione i rozgoryczone, ¿e z przedmiotowego rozporz¹dzenia bez znanej przyczyny znik-
nê³y dwieœcie siedemdziesi¹t dwa produkty, których sprzeda¿ w punktach handlowych cz³onków sto-
warzyszenia, to jest w sklepach zielarsko-medycznych, dotychczas by³a przez prawo dopuszczana. Jeœli
ta znaczna liczba produktów leczniczych nie powróci do obrotu w sklepach zielarsko-medycznych, bra-
n¿a ta skazana bêdzie na bankructwo, a co za tym idzie, na grupowe zwolnienia zatrudnionych w niej
pracowników. Tak wiêc nie tylko postawiono w³aœcicieli sklepów zielarskich w trudnej sytuacji ekono-
micznej, lecz równie¿ w istocie zakwestionowano sens dalszego prowadzenia przez nich dzia³alnoœci go-
spodarczej.

Wobec tego proszê pani¹ minister o rozwa¿enie przyjêcia w tej sprawie stanowiska zgodnego z pro-
œbami przedstawicieli Polskiej Izby Zielarsko-Medycznej i Drogeryjnej i o podjêcie inicjatywy zmierza-
j¹cej do zmiany przedmiotowego rozporz¹dzenia, a co za tym idzie, uratowania bran¿y zielarsko-medycz-
nej.

Zbigniew Szaleniec




